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O localitate din Republica
Moldova a votat unirea cu
România

Premieră în Anul Centenar: o
localitate din nordul Republicii Moldova
a votat o Declarație de unire cu
România. În documentul adoptat pe 23
ianuarie de primarul comunei Parcova
din raionul Edineț, Marcel Snegur, și de

consilierii locali se arată că „în numele
locuitorilor Moldovei răsăritene în
general și al cetățenilor satelor Parcova
și Fântâna Albă în particular, în puterea
dreptului istoric și dreptului de neam, pe
baza principiului ca noroadele singure
să-și hotărască soarta lor de azi înainte
și pentru totdeauna, Consiliul Local al
comunei Parcova, raionul Edineț,
decide unirea cu Țara-Mamă,
România”. Semnatarii Declarației își
exprimă bucuria de a sărbători
împreună cu românii de pretutindeni
Centenarul Marii Uniri și „adeziunea la
valorile naționale și democratice ale
spațiului cultural românesc”. Basarabia
a fost prima dintre provinciile istorice
care s-a unit cu România, la 27 martie
1918. Acesteia i-au urmat Bucovina (28
noiembrie 1918) și Transilvania (1
decembrie 1918).

Pe scurt. Acuze din sistem

Fostul colonel SRI Daniel Dragomir:
„România este un stat polițienesc“

Fostul colonel SRI Daniel
Dragomir, cel care a inițiat și
lansat iniţiativa civică

‘România 3.0’, sub deviza „Demnitate.
Suveranitate. Dreptate“, a participat,
miercuri, la o conferință de presă
găzduită de Clubul de presă din
Bruxelles, ce a avut ca temă situația
actuala a Justiției din România. Alături
de col. Dragomir au participat două
personalităţi de marcă din media
internațională, Willy Fautre - directorul
organizaţiei „Drepturile omului fără
frontiere” şi David Clark, consultant
politic şi de comunicare, specialist în
politică pe Europa de Est. Acesta din
urmă a susţinut, într-un raport prezentat
în faţa Comisiei pentru Securitate și
Cooperare în Europa - US Comitetul
Helsinki în 2017, că Serviciul Român de
Informaţii (SRI), „succesor al Securităţii
comuniste, joacă un rol important în
conducerea procurorilor anticorupţie”.
De asemenea, Clark a punctat că, „în
România, lupta anticorupţie a devenit şi
o violare a libertăţii într-un mod
fundamental. Opiniile mele față de ce
știam și credeam că se întâmplâ în
România au fost zguduite. Practic,

asistăm la un atac la adresa
independenței judiciare“. „Este o formă
clară de intimidare practicată împotriva
societății din care și eu fac parte și pe
care o reprezint, dar nu neapărat o
intimidare care a reușit. La un an după
ce mi-am scris Raportul, concluziile
mele sunt: una, justiția a devenit foarte
criticată, iar lupta anticorupție a căpătat
alte valențe. Al doilea lucru sesizat:
separarea puterilor nu este delimitată,
pentru că, în majoritatea cazurilor,
politicienii pot manipula procurorii, caz
clar în anul în care premier era Ponta.
Par acte de răzbunare împotriva
Guvernului - avem ceva tipic DNA:
fixează o țintă, apoi trece la violarea
legilor. Al treilea lucru identificat de
mine: Serviciile sunt în complicitate cu
DNA, care are acces la informații care îi
permite să acționeze abuziv împotriva
oamenilor. Avem și implicatii ale fostului
director SRI, acum ambasador al
României în SUA, Maior. Există o mare
suspiciune asupra judecătorilor. Multe
dintre acțiunile SRI sunt generate de
dorința de a avea o influență mare
asupra societății românești. Al patrulea
lucru: politicienii și procurorii compromit

procesele, investigațiile anticorupție.
Vedem și corupția din sânul sistemului
judiciar și judecători care sunt implicați
în aceste acțiuni. În România,
constatăm că, din păcate, este exercitat
un control militar al civililor, ori, niciun
Serviciu nu trebuie să aibă acest drept“,
a spus Clark.

Cei trei participanți au susținut că
România „liberă“, europeană, a anului
2018 este un stat de tip polițienesc, în
care justiția se face la comandă, iar
libertățile individuale și expirmarea
liberă sunt grav încălcate și au făcut
referire la dosare fabricate, interceptări
ilegale, arestări pe bandă rulantă, probe
falsificate, imixtiunea Serviciilor în
procesul juridic, patroni de presă
„hăituiți“ pentru că au altă opinie decât
Sistemul. Fostul ofiţer SRI Daniel
Dragomir şi-a exprimat îngrijorarea față
de independenţa precară a sistemului
judiciar din România, menţionând
implicarea Serviciilor în justiţie şi
avertizând că Uniunea Europeană ar
trebui să ia în calcul măsuri punitive,
dacă lucrurile nu se rezolvă, relatează
Mediafax. Fostul ofiţer SRI a atenționat
asupra implicării serviciilor de
informaţii, imixtiune ce are drept scop,
potrivit fostului ofiţer SRI, eliminarea
celor care se opun sistemului,
incluzând aici media, patroni de presă,
oameni de afaceri, personalităţi
publice, dar şi cetăţenii de rând. O altă
problemă semnalată de Daniel
Dragomir la Bruxelles a fost
„recrutarea” de către serviciile de
informaţii a judecătorilor şi procurorilor,
cărora li s-ar transmite ce soluţii să dea
în anumite dosare, dar și existența
jurnaliștilor acoperiți. Sursa:
romanialibera.ro

Mai multe amănunte puteți citi în
ediția online a cotidianului nostru,
https://www.telegrafonline.ro/daniel-
dragomir-romania-este-un-stat-
politienesc.

Centenarul Marii Uniri a debutat cu Mica Unire
Paradă militară, la Constanța

Anul acesta aniversăm Centenarul
Marii Uniri. În preambulul acestei mari
sărbători a nației noastre, românii au
celebrat 159 de ani de la Unirea
Principatelor Române, cunoscută în
termeni populari drept și Mica Unire. La
Constanța, manifestările dedicate Unirii
Principatelor Române au fost organizate
de Instituția Prefectului Constanța, în
colaborare cu Primăria Municipiului
Constanța, Consiliul Județean și
Comandamentul Flotei, la care s-au
alăturat și alte instituții care onorează, de
regulă, astfel de invitații. Parada militară
a început la ora 11:00 și au defilat trei
plutoane, respectiv Garda de Onoare a
Brigăzii 243 Radioelectronică și
Observare al Forțelor Navale Române,
militari din cadrul brigăzii 9 Mecanizată
„Mărășești” Constanța, dar și militari de
la Centrul 39 Scafandri. Printre cei au
luat cuvântul cu această ocazie se
numără prefectul Constanței, Ioan Albu,
a dat citire mesajului ministrului

Afacerilor Interne, Carmen Dan. Apoi a
urmat primarul municipiului Constanța,
Decebal Făgădău, care a punctat faptul
că anul Centenarului are dublă

semnificație pentru dobrogeni. Pe lângă
aniversarea a 100 de ani de la Marea
Unire, dobrogenii marchează și 140 de
ani de revenire a provinciei la România. 

Președintele Consiliului Județean
Constanța, Marius Horia Țuțuianu, aflat

în interes de lucru la București, nu a
putut onora cu prezența la eveniment, iar
mesajul său a fost transmis de
administratorul județului, Mirela

Matichescu, care a
punctat faptul că „mesajul
de unitate nu și-a disipat
deloc importanța”. „În
această zi, în 1859,
românii din Moldova și
Țara Românească au
demonstrat forță unui
popor! Astfel, prin curaj și
perseverență au reușit să
realizeze unirea
Principatelor Române,
prima etapă în crearea
statului unitar român. În

istoria colectivă a națiunii române,
această data va rămâne, pentru
totdeauna, că fiind ziua Micii Uniri. Avem
datoria să nu ne uităm trecutul, dar nici
principiile care i-au determinat pe
strămoșii noștri să lupte pentru

concretizarea unui ideal național.
România s-a format cu păși mici, dar
extrem de hotărâți, iar astăzi celebram
determinarea, eforturile și curajul celor
care, uniți, au realizat sub conducerea lui
Alexandru Ioan Cuza primul pas
important pe calea înfăptuirii unui stat
român. Viziunea celor care au făcut
posibilă Unirea Principatelor Române
face parte din patrimoniul național  și a
fost transmisă din generație în generație,
până în prezent. Nu ne-am lăsat asupriți
și am luptat, secol de secol, pentru că
ROMÂNIA  să fie o țara independența, o
națiune puternică! Perpetuarea acestei
moșteniri este una dintre misiunile
noastre, și indiferent de regiunea de
proveniența noi trebuie să insuflăm
copiilor aceleași idealuri pe care le-au
avut toate personalitățile care s-au ridicat
din mijlocul acestui popor curajos. La
mulți ani tuturor românilor! La mulți ani,
România!“, se arată în mesajul
președintelui CJC.


